
Scénář – Václav Fröhlich – gymnázium Kladno 

Václav Fröhlich neboli Vendy je sportovec tělem i duší. První profesionální kladenský hokejista a 

úspěšný jachtař se narodil v roce 1930. Ke sportu se dostal už v útlém věku, když vyrůstal 

v Pecínově u Nového Strašecí. 

„Jak jsem se k tomu hokeji dostal… (smích) Rybník, sto metrů, sokolovna naproti, kamarádů nás bylo 

10 vždycky, tak takovejch deset sportovních kloučků malejch jo.“ 

Postupně se s mužstvem z rynholeckého rybníka probojoval až do druhé ligy, kde také poprvé 

narazil na hokejové Kladno. 

„A my jsme to Kladno porazili 10:8 a Čimice 7:5. No a takže to Kladno padlo na dno a místo do druhý 

ligy je komunisti šoupli rovnou do první, to Kladno. Tehdy měli takovou moc, a zvlášť kladenský 

komunisti, že v roce 51/52 Kladno šoupli do 1. ligy, aby tam byl Baník v lize.“ 

„No a tak to Kladno stáhlo nás, ty hráče z okolních vesnic kolem Kladna, do Kladna.“ 

Vendy tak v roce 1951 začal svou profesionální dráhu v dresu Kladna a jak sám říká, byl to úspěch 

jako hrom. V té době ještě studoval a měl do kapsy hluboko. 

„Vašku, neboj se, jízdný ti zaplatíme a kde co sníš, když přineseš účet, tak ti proplatíme. Já jsem byl na 

Kladně první takovej profesionál, jo.“ 

Vystřídal pak víc hokejových týmů, až se po 5 letech vrátil do Kladna a stal se jednou z opor týmu, 

který v roce 1959 Kladnu vybojoval první historický titul. O rok dříve se s reprezentačním 

mužstvem dostal i na mistrovství světa v Oslu.  

„V tom Oslo jsme skončili celkově na 4. místě, uhráli jsme bramborovou.“ 

„Já jsem nebyl, říkám, ani v ROH jsem nebyl a dostal jsem se v roce 57/58 ven. Ale taky jsem byl 

sledovanej tim jednim, jmenoval se Čech, byl to ten STBák a ten měl na starosti takový ty lidi jako 

jsem byl já. 

„V tom režimu byli dobrý lidi a špatný lidi a vždycky bylo dobrý, nebo vzácný to bylo taky někdy, že ty 

dobrý lidi se snažili mírnit tresty, nebo ty posudky. Prostě pomáhali těm postiženejm, nebo ty co byli 

nařčený z něčeho. Mně pomohli komunisti několikrát, ale jenom některý. Byli zase takový, který mi 

škodili, že jo.“ 

Po konci své hokejové kariéry ale Václav Fröhlich se sportem rozhodně neskončil. Už když hrál 

hokej, učaroval mu jachting. V něm dosáhl stejných, ne-li větších úspěchů. 

„No a já jsem ve svý kategorii nad 60 let skončil na 3. místě, kluk z Kladna, kde neteče ani potok a on 

takovej Fröhlich si dovolí mezi bejvalejma olympionikama a mistrama svých zemí. Jsem skončit 3., 

bral jsem bednu.“ 

Vendy dnes žije v Dubí u Teplic v domově seniorů a i ve svých 94 letech stále velmi aktivně sleduje 

sportovní dění nejen v Česku, ale i ve světě.  

 


